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Projekt je hotov 

 
Projekt na přestavbu bývalých 
kanceláří JZD na 11 bytů je 
hotov.  
Firma JaK z Lomnice nad 
Popelkou předala  na konci září 
tuto dokumentaci v hodnotě Kč 
300.000,- obci Radim. Obecní 
úřad tak bude moct do konce 
ledna požádat státní fondy o 
dotaci v hodnotě zhruba 5 
milionů korun. 
V současné době Obecní úřad 

registruje xx neoficiálních 
žádostí o byt. 
Již dříve obec zaplatila za studii 
Kč 75.000,-.  

Historie Radimi v kostce 
 

Život v Radimi v 18. a 19. století 
 

Radimský kostel sv. Jiří se po odchodu nekatolického faráře stal 
filiálním k Pecce. V letech 1708 – 1709 byl postaven nový 
barokní chrám. Od roku 1742 zde byl lokální kaplan a roku 
1765 zřízena fara. 
Jak uvádí tereziánský katastr, bylo v Radimi roku 1756 celkem 
37 hospodářů. Ve Lháni jen 5. V Radimi byl jeden přadlák, ve 
Lháni krejčí, panský myslivec a šest nádeníků, jeden z nich 
pracoval v Jičíně a druhý byl, mimo jiné, i úředním poslem. 
Obyvatelé se vedle zemědělství živili též předením. 
Se souhlasem valdického převora se roku 1777 oddělil 
krejčovský cech v Radimi od cechu v městečku Pecce. Byli 
v něm sdruženi krejčí z Radimi a z dalších vsí radimského 
panství. Cech měl tehdy dvanáct mistrů, z nichž byli tři 
z Radimi, jeden ze Lháně a šest ze Soběraze. V roce 1777 se 
oddělil též cech mlynářů a pekařů a cech osmi řemesel (kováři, 
zámečníci, truhláři, tesaři, bednáři, sklenáři, kamenáři a mistři 
zedničtí). Většina řemeslníků musela své příjmy doplňovat ze 
zemědělství. 
Pokračování na str. 2 

 

Nové popelnice za 700 Kč 
 

Technické služby města Jičína 
nabízejí k prodeji nové 
umělohmotné popelnice na 
kolečkách o objemu 120 litrů za 
700Kč. V případě zájmu lze 
objednávka vyřídit na Obecním 
úřadě v úředních hodinách, které 
jsou každou středu od 16:00 do 
19:00. 
Objednávka bude vyřízena po 
přihlášení minimálně 15 zájemců o 
popelnici. 
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Výsledky ankety 
Radimských novinek 

 

V posledním čísle Radimských novinek 
jsem se Vás v anketě ptal na různé 
problémy, které mohou znepříjemňovat 
život v obci. Ze 160 ks výtisků se mi 
zpátky dostalo pouhých 17 vyplněných 
anketních lístků, z čehož mohu usuzovat, 
že valnou většinu čtenářů nezajímá, co se 
v obci děje, bohužel. 
Pořadí: 
1. stav veřejné zeleně a pořádek v obci      7x 
   stav silnic a chodníků       7x 
2. informovanost občanů o práci OÚ          3x 
3. popelnice na psí exkrementy                  2x 
    omezení rychlosti v obci                         2x 
    možnost výstavby       2x 
4. nabídka pracovních příležitostí      1x 
   dětská hřiště         1x 
   zdravotní a sociální péče                          1x 
   nabídka volnočasových aktivit                 1x 
   odstranění domu U Sobotů                       1x 

V příštím čísle se dočtete, jak by se 
mohly jednotlivé problémy řešit. 
 

Svoz nebezpečného 
odpadu 

 

Staré televize, pračky, 
ledničky a další nejen 
elektroodpad budete moci 
vyhodit při svozu 
nebezpečného odpadu, 
aniž byste museli ze svých 
peněženek vytáhnout 
nějakou tu stokorunu. 
Ten se uskuteční XXX . 
října.  
Kontejner Technických 
služeb města Jičína bude 
přistaven po tyto dny na 
návsi. 
 
 

Svoz komunálního odpadu 
 

Od pondělí 8. října je svoz 
komunálního odpadu prováděn 
každý týden. 
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Elektrifikace Tužína 
 

Psal se rok 1954 a v okolních obcích občané téměř již tři desítky let využívají výhod elektrické energie a Tužínští si 
stále svítí petrolejkami, hospodářské stroje roztáčejí benzínové motory, prádlo praly ruční pračky a rozhlas se dlouho 
poslouchal na sluchátka krystalkami. Před zavedením elektrické energie se používaly tlakové zplynovací lampy, 
jejichž intenzita světla byla mnohem lepší než u původních lamp knotových. Krystalky byly postupně vyměňovány 
za rozhlasové přijímače na baterky. 
Než bylo na Tužín přivedeno elektrické vedení, mnozí z občanů si museli pomoci sami. Jindra Viktorů z čp. 3 na 
Podháji si zhotovil dynamo s vrtulí a kormidlem, umístil ho na hřeben střechy. Vyrobený proud pak vedl po kabelu 
přes spínač do autobaterie. Ta mu pak poskytla potřebnou energii k rozsvícení žárovek v bytě. Provoz byl však 
závislý na síle větru. Po jeho smrti v roce 1941 ve věku 29 let jeho manželka větrnou elektrárnu prodala. 
Václav Ducháček využil k výrobě elektřiny vodu z tužínského potoka. Měl však potíže s majitelkou prostředního 
mlýna. Ta měla vodní právo na přítok a nedovolila mu vyhloubit koryto na přítok vody na malé vodní kolo. Obecní 
komise to později povolila, ale tato elektrárna stejně moc nefungovala. 
Nejspolehlivější a nejlépe provedenou elektrárnu měl majitel doleního mlýna Václav Beneš. Dynamo poháněl 
mlýnským vodním kolem, rozvody po mlýně a obytných místnostech měl zabudovány ve zdech v trubkách. 
Nevýhodou bylo kolísání světelnosti. 
Rok 1955 byl v historii Tužína přelomový, byl zaveden elektrický proud. Přičiněním předsedy MNV Tužín Václava 
Ducháčka bylo rozhodnuto o stavbě „elektriky“. Velká rozloha a tím i vyšší náklady byly překážkou elektrifikace 
v dřívějších letech. 
Občané se podíleli na rozvozu sloupů a výkopu děr pro ně. Parta elektrikářů byla ubytována v domku čp. 14 na 
Podháji a stravovali se u místních občanů. Přívod vysokého napětí byl napojen u Hamanů, kde vedlo vedení 35.000 
voltů.   
Později několik skupin elektrikářů pracovalo na rozvodech v obytných staveních a hospodářských budovách. Po 
odzkoušení dnem 28. prosince 1955 byla obec trvale napojena na elektrickou síť a v domech se rozzářily žárovky. 
Na oslavu rozsvícení byl uspořádán v hostinci čp. 11 slavnostní večer. 
Zub času poznamenal sloupy a ty musely být postupně opatřeny betonovými patkami. V roce 1991 byla část 
vrchního vedení nahrazena kabelem, to pokračovalo i v dalších letech a na konci roku 2006 se kabelizace dočkala i 
část zvaná Krchov. Přesto je v obci ještě řada úseků, kde musí k opravě dojít velmi brzy.  
V roce 2000 byla provedena i nová přípojka vysokého napětí na betonových sloupech. Tolik tedy k 50letému trvání 
elektrifikace obce. 
Z kronik sepsaných panem Jiřím Frýbou zpracoval Miroslav Říha, kronikář tužínský, za což mu velice děkuji.  
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Historie Radimi v kostce 
Pokračování ze str. 1 
 

Roku 1782 byl kartuziánský klášter ve Valdicích zrušen a panství Radim – Pecka převzal náboženský 
fond, který radimský dvůr rozparceloval. V roce 1810 byl v zámku státní hřebčín a v roce 1824 koupil 
panství Ferdinand Trauttmansdorff. Vlastnil již panství Kumburk – Úlibice. Po několika letech správa 
obou panství splynula a radimský zámek ztratil svůj úřední význam, např. v roce 1848 zde byla tkalcovna. 
V pozdějších letech sloužil mimo jiné k ubytování penzistů velkostatku. 
V Radimi byla škola již v roce 1736, od roku 1783 byla dvoutřídní. Větší škola byla postavena 1784. 
V roce 1834 měla 188 žáků, v roce 1882 byla rozšířena na trojtřídní a 1885 na čtyřtřídní. Jedna z tříd byla 
ve staré škole, další tři byly na zámku až do roku 1891, kdy byla postavena škola nová. Pro úbytek žáků 
byla zrušena  roku 1922 čtvrtá a 1925 i třetí třída. 
Zásluhou místního faráře Jana Tobiáška vznikl roku 1860 v Radimi spolek divadelních ochotníků. V roce 
1865 nahradilo zaniklé cechy společenstvo různých živností, poštovní úřad byl v Radimi zřízen v roce 
1870. Před rokem 1900 zde vznikly dva sbory dobrovolných hasičů, 1903 byla založena tělocvičná jednota 
Sokol, 1908 Spořitelní a záložní spolek pro Radim a okolí (Kampelička) a roku 1926 byly vsi Radim a 
Lháň elektrifikovány. Poslední majitel radimského zámku p. Bílek z Valdic jej nechal roku 1938 zbořit. 
Během německé okupace se někteří občané Radimi a okolí zúčastnili národního odboje. Když v únoru a 
březnu 1945 procházely Jičínskem transporty zajatců, které Němci evakuovali z Horního a Dolního 
Slezska před rychle postupující Rudou armádou, šla většina transportů přes Radim na Železnici, aby se 
vyhnuly městu Jičínu. Při silnici je pomníček ruského zajatce, který zde byl zastřelen pro shýbnutí se pro 
kousek chleba. Podle jiné verze byl zastřelen, protože nebyl schopen jít dále. 
Poválečná historie Radimi byla obdobná s osudy jiných obcí na Jičínsku. 
 

Zdroj : Muzejní noviny 
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Posvícenský turnaj 
 

Kvalitní úroveň měl 
poslední posvícenský turnaj 
ve volejbale v Radimi. 
Na kurtech mezi sebou 
soupeřilo na dvanáct 
družstev mixů, z nichž vyšel 
jako nejlepší tým Jablonce 
nad Nisou. 
Po skončení turnaje 
následovala na hřišti 
posvícenská zábava, na 
které se bavilo zhruba osm 
desítek spokojených 
návštěvníků. 

Sportovní trojboj 
 

Již druhý ročník 
sportovního trojboje dvojic 
se uskutečnil 8. září na hřišti 
Radim. V disciplínách stolní 
tenis, nohejbal a volejbal 
mezi sebou soupeřilo na šest 
dvojic, z nichž vítězně vyšlo 
duo Čermák – Rohlíček ze 
Železnice. 

 
Pondělí: 17:30-19:00 stolní tenis - žactvo 
 19:00-21:00 stolní tenis - muži 
 
Úterý: 17:00-18:30 žákyně 
 18:30-20:00 volejbal – ženy 
 
Středa: 17:00-18:30 volejbal – žactvo 
 18:30-20:00 volejbal – muži 
 20:00-21:15 ženy – cvičení s míčem 

 
Čtvrtek  18:00-21:00 stolní tenis 
  (mistrovská utkání) 
 
Pátek 18:00-19:30 volejbal – dorostenky 
 19:30-21:00 volejbal – ženy 
 
Sobota 19:00-21:00 volejbal 
 
Poznámka: ve volných hodinách si je možno 
halu pronajmout za cenu 100Kč/hodinu. 

Černý kůň soutěže 
 

S touto vizitkou nastupují 
v letošní sezónně místní 
pinkálisté TJ Sokola Radim 
„A“ v okresním přeboru C. 
Tým ve složení Milan 
Šimek, Pavel Míka, Jiří 
Šimánek (posila ze sousední 
Dřevěnice) a Tomáš Myšík 
letos může pomýšlet na boj 
o postupové příčky do OP 
B. 
V OP D letos nastupuje 
druhý celek TJ Sokola 
Radim „B“. Ten nastupuje 
ve složení Josef Čermák, 
Václav Nýdrle (druhá posila 
ze Dřevěnice), Lukáš 
Brendl, Jiří Kalenský a 
Honza Kořínek. 
Oba celky vstoupily úspěšně 
do nové sezóny, když si 
Áčko připsalo vysokou 
výhru 12:6 nad jedním 
z kandidátů na postup Lázně 
Bělohrad D. Neméně 
úspěšně zabodovalo i 
Béčko, když porazilo 
Chomutice 11:7. 

Výsledky 2. kola stolních tenistů 
 
Miletín – Radim „A“ 7:11 
Radim B – Stará Paka D 8:10 
 
Příští kolo: Radim „A“ – Železnice C 
Sobotka – Radim „B“ 

 Stolní tenis - okresní přebor mužů C 
 

1. Butoves B 2 0 0 28:8 6 

2. Popovice B 2 0 0 28:8 6 

3. Radim A 2 0 0 23:13 6 
4. Jičín E 2 0 0 20:16 6 

5. Žlunice 1 1 0 24:12 5 

6. Rovensko B 1 0 1 24:12 4 

7. Lány C 1 0 1 23:13 4 

8. L. Bělohrad D 0 1 1 15:21 3 

9. Železnice C 0 0 2 10:26 2 

10. Hořice D 0 0 2 8:28 2 

11. Miletín 0 0 2 8:28 2 

12. Nemyčeves C 0 0 2 5:31 2 

 

Stolní tenis - okresní přebor mužů D 
 

1. Rovensko C 2 0 0 28:8 6 

2. Butoves C 2 0 0 26:10 6 

3. N. Paka E 2 0 0 25:11 6 

4. St. Paka D 1 1 0 19:17 5 

5. Kopidlno D 1 0 1 24:12 4 

6. Chomutice 1 0 1 22:14 4 

7. Jičín F 1 0 1 20:16 4 

8. Radim B 1 0 1 19:17 4 
9. Sobotka 0 2 0 18:18 4 

10. Veliš B 1 0 1 17:19 4 

11. Úbislavice B 0 1 1 15:21 3 

12. Roškopov 0 0 2 10:26 2 

13. L. Bělohrad E 0 0 2 7:29 2 

14. Slatiny 0 0 2 2:34 2 

Stolní tenis - okresní přebor žactva 
 

1. Kopidlno 3 0 0 29:1 9

2. Jičín 3 0 0 26:4 9

3. Veliš 3 0 0 26:4 9

4. L. Bělohrad 2 0 1 24:6 7

5. Radim 2 0 1 20:10 7

6. Hořice 2 0 1 19:11 7

7. Miletín 1 0 2 14:16 5

8. Dřevěnice 1 0 2 12:18 5

9. Železnice 1 0 2 10:20 5

10. Úbislavice 0 0 3 0:30 3

11. Nemyčeves 0 0 3 0:30 0



 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Inzerce 
 

Prodám 
Koupím 

Koupím dům v Radimi nebo na Tužíně (cca 
1 milion). 
Tomáš Myšík                        774 119 104 
 
Koupím pozemek v Radimi nebo na Tužíně. 
Tomáš Myšík           774 119 104 
 

Daruji 
Nabízím 

Krytí  černým německým ovčákem bez PP 
(rodiče s PP), cena dohodou 
Jakub Švůger          774 333 067 
 
Pedikúra u Vás doma, věnujte se svým 
nohám, zavolejte si nás. 
Chaloupská Daniela                  602 417 263 
 

Kupujete, prodáváte, inzerujte u nás 
zdarma 

 
Inzeráty můžete zasílat na můj e-mail, také je 
můžete nechat v písemné podobě v obchodě 
v Radimi, nebo mi je můžete, až mě potkáte, říct. 

Kulturní přehled na měsíce 
 v říjnu v Radimi a okolí 

 

Radim 
 Knihovna je otevřena každé úterý a čtvrtek od 17 do 18 
hodin. 
Železnice 
Kančí hody – 8. listopadu se uskuteční myslivecké hody 
v sokolovně v Železnici. Snad bude zajištěn dovoz a odvoz 
přímo z Radimi. 

 
Akce z našeho okolí konané v listopadu  můžete psát na můj e-
mail:tomasmysik@seznam.cz nebo radimskenovinky@seznam.cz 
PS: zatím nikdo nic neposlal !!! 

Příští číslo – listopad  2007  
V těchto novinách je možno zveřejnit nejen Vaše názory, které se týkají našich obcí, ale pokud zrovínka něco prodáváte, tak 
je tu i možnost inzerce zdarma. Pokud tedy budete mít jakýkoliv příspěvek, rádi ho zveřejníme – bez cenzury a nově i 
anonymně!!!  
 

Redakce: Tomáš Myšík - ŠIK (e-mail: tomasmysik@seznam.cz nebo radimskenovinky@seznam.cz ) 
Počet výtisků: 160ks 
Tisk a distribuce: OÚ Radim 
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Výročí v našich vískách 
v říjnu 

 

Marie Valentová 
Vlastimil Albrecht 
Karel Šoltys 
Božena Schreierová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Přejeme  pevné zdraví, hodně štěstí a 
myšlenky plné optimismu...        

 Obecní úřad Radim 

Zlaté ručičky našich novodobých řemeslníků 
 

Vše okolo antén, satelitů a počítačů Jaroslav Raušer Radim 23 604 748 329 

. 
Žádost o zařazení můžete sdělit osobně nebo e-mailem. 

Veřejné osvětlení na 
Krchově 

 

Obec získala stavební 
povolení na vybudování 
veřejného osvětlení na 
Tužíně v místní časti 
Krchov. Akci provede firma 
Rydval z Lomnice nad 
Popelkou a obecní rozpočet 
přijde  xxx korun. Při této 
příležitosti bude dořešen i 
špatný stav osvětlení 
v některých částech 
v Radimi. 

Další etapa 
rekonstrukce školky 

 
Sto tisíc stála další etapa 
rekonstrukce školky 
v Radimi - výměna 
podlahové krytiny a 
obložení stěn. 
V MŠ byly vyměněny 
několik desítek let staré 
koberce a lino za nové. 
Naše děti se tak opět můžou 
cítit o něco lépe. 

Pitná voda snad zajištěna 
 

Nový 25 metrů hluboký vrt na pitnou vodu, který pro obec 
vyvrtala Na Borovým chrudimská firma, je hotov. V současné 
době se provádějí zkoušky na kvalitu vody, ale dle 
předběžných informacích by voda z vrtu měla být v pořádku. 
Obec tato investice stála zhruba sto tisíc korun. Dalších dvě 
stě tisíc by mělo stát připojení vrtu na obecní vodovod. Tuto 
částku se obec pokusí získat z královéhradeckého rozpočtu 
ve formě dotace. 
 

 


